
HHírmondóP E R B Á L I

2018. DECEMBER Perbál Község Kéthavonta Megjelenő Ingyenes laPja



3

2018. december |  P e r b á l i  H í r m o n d ó H I V A T A L I  H Í R E K

2

I M P R E S S Z U M

k i a d j a

Perbál Község Önkormányzata
Perbál Fő u. 6. 

Telefon: 26 370 350
f e l e l ő s  k i a d ó

Varga László
Perbál Község Polgármestere

a P e r b á l i  H í r m o n d ó

m e g j e l e n i k  k é t H a v o n ta

800  P é l d á n y b a n, 
i n g y e n e s e n.

P e r b á l i  H í r m o n d ó |  2018. december

f e l e l ő s  s z e r k e s z t ő

Tóth Anna
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Telefon: 30 320 6949

Az óvoda tetőfelújítására, bővítésére, eszközbeszerzésére irányuló beruházás 
még zajlik. A munkálatok jelentős része megvalósult a nyár és az ősz folyamán, a 
befejezés pedig januárra várható. 
Az Egészségház projekt közbeszerzési eljárása is sikeres lett, az önkormányzat 
jelenleg szerződéskötés előtt áll. 
A Szabadság utca forgalmi szempontból való rendezése, egyirányúsítása időről 
időre felmerülő téma volt a képviselő-testület körében, főként az ott található 
közintézmények miatt. Végül novemberben sikerült egy, az utcát teljes hosszában 
rekonstruáló pályázati forrást elnyerni.
A közbeszerzési folyamatot már decemberben elindítja az önkormányzat, a 
tervek szerint a jövő év során várható a megvalósulás. A munkálatok ütemezése 
elsősorban az iskola bővítésétől függ. 
A Szabadság utca két szakaszból áll: a Patak és a Dózsa utca közötti rész köny-
nyen rekonstruálható, nem is olyan forgalmas; a másik szakasz azonban – a 
Dózsa és Zöldfa utca között - nagy forgalmú, illetve a már említett intézmény 
bővítés miatt körülményesebb. Emiatt az előzetes tervek szerint az utca azon 
része, amely az iskola után található – és Zöldfa utcának nevezik közigazgatási-
lag – az iskolaépítés után fejeződne be. 
A képviselő-testület döntése értelmében településünkön lezajlott a közvilágítás 
korszerűsítésére. Ennek keretében a hagyományos világítótesteket LED-es világí-
tótestekre cserélték, amelyek lényegesebben kevesebbet fogyasztanak. A korsze-
rűsítés jelentős költségét a működtető, karbantartó cég vállalta annak fejében, 
hogy meghatározott ideig ők működtetik a közvilágítást, és a fogyasztáscsök-
kenésből adódó megtakarítás az ő bevételük. Ennek érdekében szintén saját költ-
ségen mért hálózattá alakíttatják a közvilágítási hálózatot. Mindezek értelmé-
ben a településnek nem kerül pénzébe a korszerűsítés, s a futamidő lejárta után 
a megtakarítás a községnél marad. 

A képviselő-testület novemberi döntése értelmében fejlesztési célú hitelkeretet 
kezdeményez önkormányzatunk 200 millió forintos összegben. Jelenleg több 
fejlesztési célú projekt van folyamatban, megvalósulás előtt a településen, amelyek 
összességében mintegy 1 milliárd forintot tesznek ki. A projektek biztonságos 
megvalósítása érdekében, önerő biztosításához szükség van kiszámítható, meg-
bizható plusz forrásra. 
A hitelkeret nyitásának folyamatát a Magyar Államkincstár, a Pénzügyminisz-
térium felügyeli, rendszerét törvények, rendeletek szabályozzák, valamint a Kor-
mány engedélyéhez kötött, így garantált, hogy csak a fejlesztési célokra lehet 
fordítani, valamint nem vezet a települések túlzott eladósodásához. 

A testület novemberi döntései értelmében módosultak az önkormányzat adó- és 
díj rendeletei. Ez egyrészt az építményadót – a nem lakáscélú építmények szűk 
köre - érinti és 8%-os emelkedést jelent, másrészt a bérleti díjakat és itt is hasonló 
mértékű az emelkedés.
A 10 cm-nél nagyobb, hirtelen leeső hó eltakarítására – a testület novemberi 
döntése értelmében – partnert keres az önkormányzat. Az ennél kisebb havak 
elkotrására rendelkezik kisgéppel.
A település közterület fenntartó csapata már elhelyezte az utak mentén a síkosság 
mentesítővel feltöltött ládákat. Ezúton is felhívjuk a tisztelt polgárok figyelmét, 
hogy a járdák járhatósága, illetve a balesetek elkerülése érdekében, amikor 
szükséges végezze el a síkosságmentesítést!
A település által igényelhető szociális célú tűzifa megérkezett az önkormányzat 
telephelyére. Az igényléseket december 5-ig lehetett beadni, s ezután bírálta el a 
Szociális Bizottság azokat. Még december folyamán megkezdődik az ütemezett 
kiszállítás.

FUTÓ PÁLYÁZATOK, PROJEKTEK

PerbálI született

A u g u s z t u s

Mátyus Gergő és Péter Csilla gyermeke, Patrik

Miholecz Dávid és Laczkó Adrienn  gyermeke, Dominik

S z e p t e m b e r

Süttő Ákos és Székely Kata gyermeke, Márton Bende

O k t ó b e r

Borók Ágnes és Fazekas Péter gyermeke, Fanni

Keresztély Krisztina és Kovács Márton gyermeke, Júlia

Kun Izabella és Tóth László gyermeke, Amália Róza

N o v e m b e r 

 Korcsmár Anna és Halász Tamás gyermeke, Nóra

Rendőrségi felhívás
Tisztelt perbáli lakosok! 

Az ünnepi időszakban az átutazó bűnözők 
megpróbálhatják a lakosság jóhiszeműségét 

kihasználva, értékeiket megszerezni, 
különböző ürüggyel, magukat másnak kiadva, 

figyelmüket elterelve ingatlanaikba bejutni. 
Kérem önöket, figyeljenek egymásra, különösen
 a környezetükben egyedül élő, idős emberekre!

Amennyiben bármi gyanúsat észlelnek, 
hívják a 112 központi, 

vagy a 0036 70 / 492-0734 számot! 

Áldott és békés karácsonyt kíván 
az önök körzeti megbízottja, 

Tóth Béla r. zászlós.

Az ipari terület fejlesztését célzó pályázat közbeszerzési 
eljárása lezárult, megtörtént a nyertessel a szerződéskö-
tés. Az előkészítő munkálatok elindultak, a szervizutat 
már elkezdték kialakítani. 

a néMet neMzetIségI önKorMányzat 
KarácsonyI jóKívánsága

Mit den besten Wünschen 
für ein gesegnetes Weihnachtsfest 

und ein glückliches, gesundes Jahr 2019 
wünscht die Vertretungskörperschaft 

der Perbáler Deutschen Nationalitäten 
Selbstverwaltung!

B O R B Á S  TA M Á S  M e z ő ő r
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T Ó T H  B É L A  K ö r z e t I  M e g b í z o t t
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Boldog 
Karácsonyt 
és sikeres 

Új Esztendo"t 
kíván 

Perbál Község
Önkormányzata!
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Óvodánk Margaréta és Süni csoportja izgatottan várta az állatok világnapja alkalmából 
szervezett kirándulást. A szülői szervezet támogatásával sikerült eljutnunk az érdi Noel 
tanyára. A gyerekekkel előre megbeszéltük a buszos közlekedési szabályokat. Óvodánk-
ban hagyománnyá vált, hogy a kirándulások alkalmával felvesszük egyforma kendőinket. 
A narancssárga színű, mézeskelács motívummal ellátott kendő az összetartozásunkat 
jelképezi. Miután a buszon minden gyermek kényelmesen elhelyezkedett, állatos dalok-
kal, mondókákkal, versekkel ráhangolódtunk kirándulásunk céljára. A Noel tanyára 
érkezve nagyon kedvesen fogadtak bennünket. Először lepakoltuk táskáinkat,   és elfo-
gyasztottuk a tízórainkat. Ezalatt a tanya személyzete a már téli álmukra készülő sünöket 
és a teknőst előhozták alvóhelyükről. Csendesen, óvatosan hozzányúlva megsimogat-
hatták a gyerekek. Ez a Süni csoport számára igazi élményt jelentett. Ezek után elkezdtük 
bejárni a tanyát. Szülői hozzájárulásként nagy csomag állati csemegével érkeztünk, így 

meg tudtuk etetni a lovakat, pónikat. 
Előzőleg megmutattuk a gyerekeknek, 
hogy nyitott tenyérrel tartsák a cse-
megét az állatoknak. Több méretű és 
színű lovat különböztethettünk meg. 
A tanyán háziállatokkal és vadon élő 
állatokkal is találkozhattunk. Külön 
elkerített részen, az állatsimogatóban 
testközelből megismerkedhettek a 
háziállatokkal. Gondozójuk részle-
tesen elmagyarázta a gyerekeknek 
az állattartás szabályait, hasznukat, 
táplálkozásukat. Vadon élő állatok 
közül láthattunk tevét, rókát, őzet, 
bivalyt, szurikátát és még oroszlánt 
is. Az állatok megtekintése után egy 

szépen gondozott játszótéren szabadon játszhattak. Mivel csak a mi óvodánk csoportjai 
tartózkodtak a tanyán, így kedvükre nézegethették az állatokat az indulásig. Az érdeklődő 
gyerekek kérdéseire a gondozók készségesen válaszoltak.  
Kellemesen elfáradva érkeztünk vissza az óvodába. A kirándulás utáni napokban a látott 
élményeiket ábrázolhatták a gyerekek.
A játszószőnyegen faépítőkockából és állatfigurákból megépítettük a saját tanyánkat.
A gyerekek nevében is köszönjük ezt a tartalmas és gazdag programlehetőséget, 
amely sok-sok tapasztalattal gazdagította a gyerekeket, felnőtteket.

Szabóné Király Erika óvónő

Ó V O D A I  H Í R E K

Madárbarát
óvoda lettünk!
Óvodánk még 2017-ben csatlakozott a 
Magyar Madártani és Természet-
védelmi Egyesület által szervezett 
Madárbarát Kert programhoz, amely-
nek sikeres teljesítése után Madárbarát 
óvodává válhattunk. A megtisztelő címet 
november hónapban kaptuk meg.  A cím 
elnyeréséért a gyerekekkel közösen egész 
évben etettük, itattuk a mada-
rakat, madáretetőket és odúkat helyez-
tünk ki. Nagy segítséget jelentett ebben 
számunkra Koós Kolos madarász, aki 
az év során havi rendszerességgel vett 
részt a Madárbarát Programban, ahol a 
gyerekek megismerkedhettek a madarak 
életével, etetésükkel, fészkelő helyük-
kel, vándorlásukkal. Karácsonykor 
Madárkarácsonyt tartottunk, ekkor 
madárkalácsot készítettünk. A madarak 
és fák napján Kolos bácsi vezetésével 
madár-lesen voltak a nagycsoporto-
saink a Kisforrásnál. A tájmegismerő 
kirándulás nagyon jól sikerült, nagy 
örömet okozott a gyerekeknek. Egy év 
telt el aktív programokkal, mára már 
érződik, hogy a gyerekek sokkal nyi-
tottabbak a téma iránt, fogékonyak az 
új, érdekes ismeretek felé, ezért öröm 
látni érdeklődésüket. Köszönjük a sok 
segítséget, élményt, tapasztalatot ma-
darász bácsinknak, Koós Kolosnak, aki 
szakértelmével támogatta munkánkat. 
A megkezdett programot az idei nevelé-
si évben is folytatjuk. Bízunk benne, 
hogy gyermekeink így a természetért, 
a madarakért aggódó és tenni akaró 
felnőttekké válnak.

Homonnai Ildikó

Lassan hagyománnyá válik, hogy Advent elején két óvodai jótékonysági programot is 
szervezünk: az Adventi Matatót a Közösségi Házban,  az Adventi Vásárt az óvodában.
Mi is az a „Matató”? Olyan összejövetel, ahol lehetőség nyílik néhány órán át a kéz-
műveskedésre, csendes, felnőtt társaságban. Volt már hajócsipke, tűzzománc, kerti díszek 
készítése... Ennek kapcsán merült fel az ötlet két éve: miért is ne készíthetnénk hasonló 

módon el az óvodai 
adventi vásárra szánt 
apróbb-nagyobb 
portékákat? Az első 
alkalmat még az 
óvodában tartottuk, és 
rögtön el is határoztuk, 
hogy a következő év-
ben inkább a Közössé-
gi Ház nagytermét 
választjuk helyszínül, 
ahol jobban elférünk, 
s ahol jobb lehetőség 
van az alkotás mellett 
meginni egy csésze 
teát, elropogtatni 

egy-egy szelet süteményt, beszélgetni. Tavaly tehát már ezen az új helyszínen vágtunk a 
feladatba, kiegészítve a programot gyerekeknek szánt külön elfoglaltságokkal is, hogy a 
nagyobb testvéreik és a szüleik valóban a nyugodt alkotásnak szentelhessék figyelmüket. 
Rimóczi-Forró Csengele zenés foglalkozással kötötte le a kicsiket, volt játék és mese. 
A gyereksarok olyan jól sikerült anno, hogy idén is hasonlóan szerveztük az Adventi 
Matatót. Csengele mellett Sáfárné Földi Marika is beállt zenés gyerekfoglalkozást 
vezetni, a tavalyi rögtönzött akadálypályás játék helyett idén előre megtervezett, az 
óvodából kölcsönzött profi elemekből összeállított pályán próbálgathatták ügyességüket 
a kicsik és nagyobbacskák, amiben Rimóczi Károly és Melkvi Dániel apukák voltak  a 
segítségükre. 
Elcsendesülésképpen pedig a könyvtár barátságos és kényelmes mesekuckójában hallgat-
hatták és nézhették a gyerekek a mesét: Kúti Mária papírszínházzal kényeztette őket. 
S mi történt közben a nagyteremben? Nemez és drótdíszek, tobozmanók, mogyoró-
hóemberek, fasze-
let-rénszarvasok, filc-an-
gyalkák, papírdíszek 
és sok-sok mézeskalács 
készült az óvónénik, 
Faragó Kinga, Paulovkin 
Bogi, Hullárné Naszvadi 
Krisztina és Fejér-
Székely Anna segítségét, 
a gyerekek, a szülők 
és a falubéli látogatók 
szorgos kezei által. 
Köszönjük Sebestyénné 
Tankovits Anitának, hogy 
segített a tevékenységek 
koordinálásában.
A rögtönzött büfé teával és a résztvevő szülők által hozott finomságokkal várt mindenkit. 
A zenét már be sem kapcsoltuk, hiszen minden asztalnál folyt a duruzsoló beszélgetés, 
ami épp elég volt a meghitt hangulathoz…
Köszönjük mindenkinek, aki segített ennek a szép délelőttnek a létrejöttében 
s mindazoknak, akik eljöttek, hogy együtt legyünk kicsit!

ÁLLATOK VILÁGNAPJA 
– látogatás a Noel tanyára –

Mint minden ünnepnek, úgy a Márton napnak is megvannak a saját 
hagyományai, népszokásai, jellegzetességei. Az idén is - helyi hagyo-
mányainkhoz híven - középső és nagycsoportos óvodásainkkal csat-
lakoztunk az iskolások lámpás felvonulásához, ezzel is ápolva a két 
intézmény közötti kapcsolatot.
A tapasztalat szerint Szent Márton napja körül legtöbbször elromlott 
az idő, és leesett az első hó. Ebben az évben kellemes őszi időben vonult 
a szebbnél szebb, hangulatos fényt árasztó lámpásokkal a falu apra-
ja-nagyja. A felvonulást megelőzően az óvodában a nagycsoportosok 
„libás műsor” keretében elevenítették fel a Márton-napi népszokásokat, 
hagyományokat.

Juhász Emese óvónő

Adventi Vásár

Márton napi felvonulás

A Matatón elkészített apróságok és mézes-
kalács mellé még további négy asztalnyi 
portékát készítettek az óvodások, hoztak 
be a szülők az Adventi Vásárba. 
Csak ámultunk, amikor szerda estére min-
dent összeállítottunk, s nyitásra készen 
otthagytuk az öt asztalnyi szépségeket és 
finomságokat. Az árusítás időpontja min-
dig az óvodai élet ritmusához igyekszik 
igazodni: reggel 7:30-tól 9:00-ig lehet 
körülnézni, amikor a gyerekek az óvodába 
érkeznek, illetve délután 15:15-től 17:00 
óráig, amikor hazaviszik őket onnan. 
Csakúgy mint tavaly, a csütörtöki napon 
volt a legnagyobb az érdeklődés, de azok-
nak is maradt vásárfia, akik csak pénte-
ken tudtak betérni. A szüleikkel érkező 

gyerekeknek külön sarkot rendeztünk be, 
ahol, ha igényelték, játszottunk, alkottunk 
is velük, hogy könnyebb legyen betartani 
az óvoda házirendjét - bármilyen vonzó 
lehetőség is, ilyenkor aztán semmiképpen 
nem szabad szaladgálni vagy bordásfalra 
mászni a tornateremben. Így a szüleik 
is nyugodtabban válogathattak az áruk 
között és beszélgetésre is volt lehetőségük. 
Ami talán még a jótékonysági gyűjtésnél is 
fontosabb, hiszen ezekkel a programokkal 
nemcsak anyagi támogatást szeretnénk 
teremteni az Óvodának, hanem a le-
hetőséggel élve, az óvodai és a szülői 
közösséget építeni. 
Jobban megismerni egymást, együtt 
létrehozni valamit, együtt örülni.

Köszönet mindenkinek, 
aki mellénk állt ebben!
A Mézeskalács Óvoda Szülői Szervezete: 
Daróczi Henriett, Fejér-Székely Anna, 
Kovács Helga, Köllő Eszter, Molnárné 
Szántó Andrea, Ónodi Enikő, Osztroluczky 
Zoltán és Paulovkin Boglárka 
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KIVÁLÓ versenyeredményeink
Az iskola névadásának 10. évfordulója 
alkalmából jubileumi Kis-forrás iskolanapo-
kat rendeztünk októberben. Iskolánk neve 
egyedi. Sokszor kapunk pozitív visszajelzést 
iskolánk elnevezéséről. A jubileumi Kis-for-
rás Iskolanapok megnyitójára október 8-án 
az iskolatörténeti kiállítás megnyitásával 
került sor, melyet Esztergomi Istvánné 
Katika nyitott meg ünnepi beszédével, aki 
egykori diákként, később anyukaként és 
most nagymamaként kötődik iskolánkhoz. 
Kati néni mesélt iskolás éveiről, emlékeiről, 
a múlt és a jelen iskolájáról, eredményeiről. 
Köszönjük iskolánk eredményeinek mél-
tatását is. A kiállítás betekintést nyújtott 
iskolánk teljes történetébe, az alapításától 
napjainkig, a kiállított idővonal, falitablók, 
fényképek, valamint az előtérben elhe-
lyezett régi és új iskolapad által. A meg-
nyitón egykori tanítványunk, Rimóczi 
Tamás egy iskolai emléke felelevenítésével 
mesélte el, hogy mit jelentett számára a 
perbáli iskolába járni. 
1990-ben kezdtem itt Perbálon tanítani és 
néhány év kivételével azóta is itt tanítok, 
2009 óta pedig intézményvezetőként dol-

gozom a perbáli 
iskoláért. Részt 
vettem az iskola 
német nyelvi 
oktatásának 
elindításában, 
a német 
nemzetiségi 
hagyományok 
megteremtésé-
ben, iskolánk 
arculatának, új 
szellemiségének 
kialakításában. 
Együtt élhet-

tem meg a kollégákkal sikereinket, iskolai 
programjainkat. Generációkat neveltünk, 
és már egykori tanítványaink gyermekeit 
taníthatjuk, nevelhetjük. Vezetőként, 
pedagógusként nagy öröm számomra és 
a pedagógusaink számára, hogy iskolánk 
történetében nyomot hagyunk, hogy 
tanítványaink személyiségfejlődésében 
részt vehetünk, hogy egykori diákjaink jó 
szívvel emlékeznek vissza ránk. 
Az első osztályosok faültetésével kezdtük, 
majd kedden és szerdán játékos vetélkedő-
vel folytattuk az ünnepi programokat. 
Szerdán egy élőképpel, „flashmobbal” 

köszöntöttük iskolánkat. Egy szívet 
formáltunk meg iskolánk tanulóiból és 
pedagógusaiból az udvaron, ezzel jelképez-
tük összetartozásunkat. 
A flashmobról készült fényképeket és a 

videófelvételt a honlapunkon tekint-
hetik meg. Csütörtökön kirándultunk 
a Budakeszi Vadasparkba, pénteken a 
kulturális esttel zártuk a jubileumi hetet. 
Szerepelt a svábtánc-csoport, két ci-
teracsoport, az énekkar, a 8. osztály 
egy jelenetet mutatott be, szerepeltek 
a Ki-MitTud győztesei, a 3. osztály egy 
német zenés mesejelenetet játszott el és az 
estet az összes citerás és énekkaros gyermek 
népdalcsokra zárta. 
Iskolánk 2011-ben Kis-forrás Emlékpla-
kettet alapított. A tanévzáró ünnepségen 
és egyéb ünnepi alkalmakkor adjuk át 
kiválóan teljesített tanulóinknak, iskolánk 
pedagógusainak, illetve támogatóinknak.
Veresné Szabó Ilona egykori igazgatónőnek 
nyugdíjba vonulásakor adományoztuk az 
emlékplakettet. 
A jubileum alkalmából virágcsokorral 
köszöntöttük őt és megköszöntük a kiváló 
vezetői munkáját és az iskola névadását. 
Az ünnepi alkalomból emlékplakettet 
adtunk át Sallai B. Sándornak, iskolánk 
egykori igazgatójának kiváló vezetői 
munkájáért és az iskola citerahagyomá-
nyainak megteremtéséért. 
Az iskolatörténeti kiállítás, az idővonal 
és az ünnepi kiadványunk létrejöttéhez 
felhasználtuk Molnár Zoltán nyugdíjas 
pedagógusunk, a falu krónikása által 
írt iskolatörténeti és településtörténeti 
könyveket. Emlékplakettel köszöntük 
meg Molnár Zoli bácsinak az iskola 
történetének dokumentálását.
A névadásunk 10 éves évfordulója al-

kalmából jubileumi kiadványt is készítet-
tünk. Köszönöm a kollégáimnak, hogy 
segítették munkámat a jubileumi kiad-
vány létrehozásában és az iskolatörténeti 
kiállítás berendezésében: Bakai Anikónak, 
Juhászné Szatmári Irénnek, Királyné 
Halmosi Editnek. Köszönet Molnár Zoli 
bácsinak a forrásanyagokért, Fejér-
Székely Annának a kiállított iskolatörténeti 
idővonal és tablók szerkesztéséért, Juhász 
Gergőnek, a KGB Dekor Kft vezetőjének 
szintén a kiállított tablók szerkesztéséért 
és a nyomdai munkákért, Tankovits 
Anitának és Kúti Máriának a kiállítás 
berendezéséért.
Visszatekintve az elmúlt 10 évre, büszkén 
mondhatom, hogy a kitűzött célokat, 
feladatokat a nevelőtestülettel közösen 
megvalósítottuk. A jövőben is azon 
fogunk dolgozni, hogy hagyományainkat 
megtartva és új hagyományok teremtésével 
iskolánk szellemiségét, arculatát, pozitív 
szemléletét, pozitív megítélését, és az 
elért eredményeket megtartsuk, tovább 
erősítsük. 
Ahhoz, hogy iskolánk az elmúlt tíz évben 
ilyen szép eredményeket ért el, mind a 
tanulmányi, mind a verseny eredmények-
ben, hogy ennyi szép program megvalósul-
hatott, sokan hozzájárultak. Köszönöm 
minden pedagógus és a többi munkatárs 
színvonalas munkáját, és a jubileumi 
hét programjainak megszervezésében, 
lebonyolításában nyújtott segítségüket, 
különösen helyettesemnek, Kincsesné 
Kuthy Etelkának. 
A nevelőtestület nevében köszönöm a 
jó együttműködést, támogatást a szülői 
szervezet elnökének, Czentye Edinának, 
a szülői szervezet tagjainak és minden 
szülőnek, Perbál Község Önkormányza-
tának, a Német Nemzetiségi Önkormány-
zatnak, a partnerintézményeknek és iskolai 
alapítványunknak. Köszönöm a fenn-
tartónknak, az Érdi Tankerületi Központ-
nak és a tankerület igazgatójának, Sárközi 
Mártának, hogy elismeri iskolánk szakmai 
munkáját és támogatja iskolánk tárgyi 
feltételeinek javítását. 
A jubileumi iskolahét programjaival, 
az iskolatörténeti kiállítással, az ünnepi 
kiadvánnyal és a kulturális est műsorával 
méltón emlékeztünk iskolánk névadásának 
10. évfordulójára. Köszönet mindenkinek, 
aki segített a jubileumi események meg-
szervezésében, lebonyolításában és részt 
vett a programokon.

Bors Andrea intézményvezető

I S K O L A I  H Í R E K

J u b i l eumi  Ki s - fo r rá s  i s ko lanapok

Felújították 
a tornaterem 
parkettáját

Az őszi szünet után elkészült a tornate-
remben a parketta felújítása és birtok-
ba vehették a gyerekek. Fel kellett szedni 
és újra lerakni az egész parkettát, majd 
csiszolni, lakkozni. 

A Madách Imre Gimnázium német nyel-
vi versenyén a 8. osztály „Quarkkrapfen” 
(Túrófánk) csapata az iskolai forduló ered-
ménye alapján bekerült a 10 legjobb csapat 
közé és részt vett a gimnáziumban meg-
rendezett döntőn. A feladatokat főként a 
felvételi feladatok alapján állították össze. 
Iskolánk csapata a döntőn 1. helyezést 
ért el! A csapat tagjai: Bárány Réka, Nagy 
Flóra, Kurucz Atilla és Rintek Jakab. 
Felkészítő tanár: Kincsesné Kuthy Etelka. 

A pilisvörösvári Schiller Gimnázium német 
nyelvi versenyén iskolánk 8. osztályos csa-
pata 1. helyezést ért el! A csapat tagjai: 
Bárány Réka, Herendi Réka és Kurucz Atilla. 
Előzetesen Tell Vilmos alakját és történetét 
kellett ismerni a gyerekeknek német nyel-
ven. A helyszínen a gyerekek csapatban 
és egyénileg is összemérték tudásukat. Az 
egyéni versenyben is kimagasló teljesít-
ményt nyújtottak a tanulóink: Herendi 

Réka 1., Bárány Réka 3. helyezést ért el, 
amivel automatikusan maximális pont-
számot kapnak a szóbeli felvételin. Fel-
készítő tanár: Kincsesné Kuthy Etelka.  

A Bolyai Matematika Csapatverseny az egyik 
legnehezebb matematikai csapatverseny. A 
verseny Pest megye - Délnyugat körzeti for-
dulóján iskolánk több csapata is részt vett 
különböző korcsoportokban, Homoki Béla és 
Makainé Kováts Judit pedagógusok felkészítésé-
ben. Minden csapat, minden tanuló szor-
galmasan készült a versenyre. A verseny Pest 
megye - Délnyugat körzeti fordulóján, a 8. 
osztályos korcsoportban a 65 induló csapatból 
iskolánk 8. osztályos, „Reciprókák” nevű 
csapata az 1. helyezést érte el és továbbju-
tottak az országos döntőbe! A győztes csapat 
tagjai: Herendi Réka, Kurucz Atilla, Nagy Flóra 
és Rintek Jakab. November 24-én, az országos 
döntőben a 18. helyet érték el. Felkészítő taná-
ruk Homoki Béla.      

Nemzeti ünnepünkre emlékeztünk az iskolai és községi rendez-
vényen. A Hősök terén megkoszorúztuk az ’56-os emlékművet, 
majd ünnepi beszédet mondott dr. Major Miklós, a Budakeszi 
Járási Hivatal vezetője. A koszorúzás után megtekintettük a 
Közösségi Házban az 1956 tiszteletére rendezett emlékműsort. 
A nyolcadikos tanulók felidézték az eseményeket, versekkel, 

énekekkel, dramatikus jelenetekkel. A levetített film könnyeket 
csalt a szemünkbe, különösen az idősebb korosztály számára. 
Szaladják István Perbálon élő operatőr munkája, a „Fiúk a házból” 
című film őszinte valóságos módon tárta elénk az akkori fiatalok 
helyzetét. A műsor szerkesztése, rendezése, a tanulók felkészítése 
Pálmai Gabriella tanárnőnek köszönhető. 

Királyné Halmosi Edit

O k t ó b e r  2 3 - i  ü n n e p i  m e g e m l é k e z é s

E m b E r s é g b ő l  J E l E s
Szeptember végén kezdődtek a fogorvosi kezeléseim Perbálon, az OEP 

által finanszírozott rendelésen Jászai István fogorvos úrnál. Az általa 

elrendelt röntgen csontsorvadást mutatott a fogaimban és több foga-

mat ki kellett emiatt szedni. Doktor úr részletesen elmondta milyen 

beavatkozások várnak rám, én pedig rábíztam magamat. Az első 

alkalommal minden rendben zajlott, a következő alkalommal azon-

ban a stressz vagy a magas inzulin szintem miatt a második, kisebb 

injekció után rosszul lettem. Amikor Jászai doktor úr észrevette, hogy 

baj van kikísért a váróba és a rendelése végén egészen az otthonomig 

vitt, Telkibe. Alapos és kifogástalan orvosnak ismertem őt meg, aki 

emberségből is jeles. Ezúton szeretném megköszönni a hozzám való 

jóságát! Boldog, békés Karácsonyt kívánok neki és asszisztensének, 

Sváby Olivérné Cuninak! Nagy Dezsőné nyugdíjas Telkiből

Nagyon köszönöm a nevelőtestület, a szü-
lők és a gyerekek nevében a támogatást, 
hogy fenntartónk, az Érdi Tankerületi 
Központ finanszírozásával megújul-
hatott a tornaterem parkettája, mely 
nemcsak szép, hanem biztonságos is lett. 
Köszönöm Perbál Község Önkormány-
zatának is a támogatást, mellyel hozzá-
járultak a felújításhoz.

Bors Andrea intézményvezető
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A  K Ö Z Ö S S É G I  H Á Z  H Í R E I

K ö n y v tá r i  n a p o K  p e r b á l o n  i s
Az idei évben is csatlakoztunk az Országos Könyvtári Napok programjaihoz.
Október 2-án délelőtt könyvtár-használati óra keretében  a másodikosok ismerkedtek 
az olvasás birodalmával és mesevetélkedőn vettek részt. 
Október 5-én Nyulász Péter íróval találkoztak az iskolások. 

Október 6-án szombaton  Écsi Gyöngyi: Az élet és a 
halál vize - bábos meseelőadásával vártuk a perbáli 
családokat a Közösségi Házba és a Könyvtárba. A 
palóc népmese Jankó királyfiról és Tündérszép Ilonáról 
szól és arról, mennyi bölcs döntést kell hozni ahhoz, 
hogy az emberfia belekóstolhasson az élet vizébe. 
Az előadás végére gyermek - felnőtt úgy érezte bele is 
kóstolt, mert Écsi Gyöngyi hamar mindenkit a mese 
szereplőjévé tett és felvidított.
„Écsi Gyöngyi a legnagyobb mesemondóink egyike. 
Felvidéki népmesék és népi énekek gyűjtője, életben 
tartója. Gyermek bábcsoportot, hagyományőrző 
asszonykórust gardíroz, koncertezik a nemzetközi 
Vents’d Est zenkarral, Szakcsi Lakatos Bélával és 
szóló műsoraival. Énekelt a Ghymessel. 
Lelkipásztora a hetényi református közösségnek.”

Tökfaragás 
október 27-én a Plébánián 

a Közösségi Ház szervezésében

Mesék a Tejúton túlról - az Aranyszamár Bábszínház előadása 
október 11-én

Voodoo Papa koncert - a zenekar 

első lemezének bemutatója november 17-én. Vendégük 

a California Special (Lévai Tímea – Poppre Ádám) volt.

Adventi teadélután december 2-án a Karitász Perbál Egyesület szervezésében

A  K Ö N Y V TÁ R  H Í R E I

Egy varázslatos doboz 
- papírszínház a könyvtárban 
November 21-én délelőtt a Mézeskalács 
Óvoda nagycsoportosait hívtuk a 
Könyvtárba. A szentendrei könyvtár két 
munkatársa: Héjja Balázs és Bartalus Bog-
lárka Holle anyó meséjét adták elő élő 
zenével, az előadás végén hangszer bemu-
tatóval. 

Új könyvek a Könyvtárban
Szeptemberben hatvanhárom új könyv 
és huszonöt DVD, illetve hangoskönyv, 
novemberben ötvenkilenc új könyv 
érkezett hozzánk. Néhányan 
a szerzők közül: Cseh Tamás, Lackfi 
János, Csányi Vilmos, Gabriel García 
Márquez, Závada Pál, Nemere István, 
Grecsó Krisztián, Ljudmila Ulickaja, 
Berg Judit, Tóth Krisztina, 
D. Tóth Kriszta,  Ranschburg Jenő, 
Bruno Bettelheim...
Érkeztek többek között gyerek- 
és ifjúsági könyvek, mindenmentes 
szakácskönyvek, régi bútorok kezelésé-
vel, állatokkal, építkezéssel, kertész-
kedéssel kapcsolatos szakkönyvek.

Ljudmila Ulickaja: Imágó
Ljudmila Ulickaja legújabb regényében három jó barát – egy ze-
nész, egy költő és egy fotográfus – életsorsán keresztül mutatja be 
a Sztálin halálától a Gorbacsov-féle „peresztrojkáig” terjedő időszak, 
az „olvadás” és a „pangás” korszakának hétköznapjait. A történet 
középpontjában e három évtized szovjet történelmének ellen-
zéki törekvései állnak: konspirációk, illegális kiadványok terjesz-
tése, csempészése, kényszerű külső és belső emigrációba vonulás 
– a korszak politikai életének tipikus eseményei. Az Ulickajától 
megszokott szövevényes történetből kibontakoznak a szovjet 
diktatúra elleni küzdelem mindennapjai; megtudhatjuk, miként 
őrizhető meg ilyen körülmények között az ember személyisége, 
anyagi és szellemi függetlensége, vagy épp miként semmisíti meg a 
rendszer azokat, akik szembeszállnak a hivatalos ideológiával. 
A regényben metaforaként megjelenő biológiai fogalom, az imá-
gó, a rovar kifejlett állapotát jelenti. A rovartan ismer olyan ritka 
eseteket, amikor a rovar, anélkül, hogy végső fejlődési stádiumát 
elérné, bábállapotban ivaréretté válik, és önmagához hasonló 
bábokat hoz létre. Ulickaja az imágó metaforájának segítségével 
próbálja megfejteni, hogy a XX. század második felének embere 
miként képes – ha képes 
egyáltalán – a szó erkölcsi 
értelmében is felnőtté válni.
A történelmi események és 
a biológiai jelenség párhuza-
mával megmutatja, hogy 
ugyanaz az esemény vagy 
életsors hogyan válik egyszer-
re emelkedetten tragikussá és 
bohózatba illően komikussá. 
Az Imágó Ljudmila Ulickaja 
alighanem legkomolyabb, 
egyben legmulatságosabb 
könyve.

KÖN
YV
AJÁ
NLÓ

 James Herriot: 
 Állatorvosi pályám 
 kezdetén

A könyv korábban Az állator-
vos is ember és Apraja-nagyja 
megbabonázott címen is 
megjelent.
James Herriot írásai változat-
lan népszerűségnek örvendenek 
az egész világon, jóllehet 
történetei a 20. század közepé-
nek Angliájában játszódnak. 
Ebben a kötetben 
a pályakezdő fiatal állatorvos 
legelső éveit felidéző novellák 
szerepelnek. 

Az egyes fejezetek rendszerint egy-egy 
farmernél tett látogatást, kalandos, nem egyszer 
izgalmas műtéteket, kezeléseket örökítenek meg. 
Bepillantást nyerhetünk a yorkshire-i  farmerek 
életmódjába, megismerkedhetünk sajátos 
erényeikkel, hibáikkal, de feltárul előttünk három 
fiatal állatorvos magánélete is. Herriot önmagát 
sem kíméli, amikor őszintén beszámol tévedéseiről, 
nevetséges helyzeteiről. Kitűnő ember- 
és állatismerete, humánuma és humora átsüt 
könyvének minden fejezetén.
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Madáretetés - Kicsit Másként
Néhány egyszerű és általános szabály ezzel kapcsolatban:
- a fagyok beállta után kezdjünk etetni és ha elkezdtük, ne hagyjuk abba 

- a legegyszerűbb eleség a napraforgómag, de a 
különféle madarak eltérő szükségleteihez bővíthet-
jük a kínálatunkat (pl. a rigóknak barnulásnak 
indult alma, főtt zöldség, túró; olajos magvak közül 
lenmagot, kukacos diót aprítva; cinegéinknek mar-
hafaggyút vagy zsírszalonnát)  
A hosszútávon gondolkodó madárbarátok azonban 
- mindezek mellett - hatékonyabb módszereket is 
alkalmazhatnak. 
Akinek van kertje, egyszerűen kialakíthat egy 
madárbarát zugot és a téli etetés-itatás gondjának 

egy részét a természetre bízhatja. Az egyik megoldás engedni elburjánzani a növényzetet, a 
földön heverni a faleveleket, felnőni a bogáncsot, elterebélyesedni a bodzát.
Másik módszer valamivel tervszerűbb megoldás. Ebben is az egyik fő szempont a háborítat-
lanság megvalósítása, minek érdekében, fészkelésre és megbújásra is alkalmas, télen is zöld 
növényeket ültetünk, különösen olyanokat, melyek táplálékot is adnak. Magevő madarak 
számára ilyenek a tujafélék, apró tobozkáikkal, rigóknak a tiszafa, piros bogyójával (ami nem 
mérgező!). További értékes növények a különféle bogyótermő fák és cserjék, mint amilyen a ber-
kenye, a vadcseresznye, a zselnicmeggy, a barkócafa, ostorfa; cserjék közül a madárbirs, hóbo-
gyó, tűztövis, bodza, a húsos som. Mint látható meglehetősen változatos a kínálat és még ebből 
a hiányos listából is egész kertet betöltő „zugot” lehetne létesíteni. 
Ha valaki kedvet kapna ilyen kert kialakításához, annak szívesen segítek!

Koós Kolos

M A D Á R V I L Á G

e k e r ő
Kerékpárbolt

és szervíz

K e r é K p á r o K 
új, használt, ELEKTROMOS

K i e g é s z í t ő K 
gyerekülés, sisak, lámpa, csomagtartó, 

lakat, táskák
A l K A t r é s z e K 

gumi, váltó, fék, nyereg
s z e r v i z 

javítás, karbantartás, centírozás

N Y I T V A T A R T Á S

Kedd-Péntek 10:00-19:00
Szombat 8:00-13:00

Zsámbék, Petőfi -Honvéd u. sarok
(Bellis Virág mellett)

Tel.: 06 20 9311 435
tekero.kerekpargmail.com

A Rashomon hatás
„... minden kötelesség meghatáro-
zott teljesítmények összessége. Eze-
ket a részletteljesítményeket tartsd 

számon, és zavartalanul, nem 
neheztelve a neheztelőkre, módszer-

esen végezd a magad dolgát.”
M a r c u s  A u r e l i u s

Amikor útnak indítottam írásaimat az 
Önkormányzat közterületein, közös 

kertünkben dolgozó munkatársainkról és 
munkáinkról, az volt a célom, hogy bemu-
tassam, milyen sok minden történik, meny-
nyi mindent végzünk el - néha úgy, hogy 
föl sem tűnik külső szemlélő számára. De 
az eltelt időben meg kellett barátkoznom a 

helyzettel, hogy ahány ember, annyifé-
leképpen értékelik a munkánkat. Most 

már nem gondolom, amit akkor, hogy az 
írásaimban szereplő tények megváltoztat-
ják a vélekedést a munkánkról. Jól van ez 
így, mert mindig lesznek majd olyanok is, 
akik meglátják a munkánk eredményét és 
értékelni fogják a befektetett energiát és az 

odaadást, amivel végeztük.
Ezúton kívánok minden perbálinak 

áldott, békés Karácsonyt 
és boldog 2019-es évet! 

Koós Kolos
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Támogató: Perbál Község Önkormányzata

'Falukaracsony Első Nemzetközi 
Utánpótlás Focitorna Perbálon

Történetünk az oroszországi labdarúgó világbajnokság idején kezdő-
dött, amikor elhatároztuk pár barátommal, hogy a pálya klubhelyi-
ségében nézzük meg a Kolumbia-Anglia nyolcaddöntőt. A mérkőzés 
előtt a teraszon üldögéltünk, diskuráltunk, csodáltuk a létesítmény mö-    
götti panorámát, a budai hegyekkel. Egyszer csak két túrabiciklis állt 
meg a kapuban. Angolul kérdezték, hogy felverhetik-e a sátrukat a 
hátsó pályán. Természetesen igennel feleltünk, és hosszabb beszélgetés-
be elegyedtünk. Megtudtuk, hogy a csehországi Holasovice falucskából 
érkeztek, ami az ország észak-keleti részén, Opava mellett található, 
kb. 500 kilométerre Perbáltól. Később kiderült, hogy Petr Bolik, aki 
kettőjük közül beszélte az angolt, egy focicsapat edzője. Felvetette, hogy 
milyen szuper lenne, ha a két település fiai összemérhetnék futball-
tudásukat. Elhatároztuk, hogy ezt bizony majd mi jól megszervezzük, 
és telefonszámot, meg e-mail címet cseréltünk Petr barátommal.

Teltek a hetek, aztán augusztus utolsó napjaiban belevágtunk a szer-
vezésbe. Kitűztük az időpontot is: 2018. szeptember 29., szombat. Petr és 
én szinte már napi kapcsolatban egyeztettünk a programról, ami végül 
megannyi szervezés árán össze is állt. Izgatottan vártuk az érkezésüket. 
Szeptember 28-án, péntek estére meg is jöttek.
- Jönnek a csehszlovákok, jönnek a csehszlovákok! - harsogtuk egymás-
nak, Szepesi Gyuri bácsi után szabadon (1969. 12. 03., Marseille, Cseh-
szlovákia - Magyarország 4:1). A cseh csapat huszonegy fővel (tizen-
négy gyerekkel, hét felnőttel) érkezett. Összesen négy autóval indultak 
el, persze két óra szórással csekkoltak be Perbálra. Az egyik autó nem 
találta meg a pályát, de mi megtaláltuk őket, hol máshol, mint a Kaiser 
sörözőben, ahol a cseh gyerekek ízelítőt kaphattak, hogyan tudnának 
felnőtt kísérőik beilleszkedni a magyar kocsmai kultúra legmélyebb 
bugyraiba. Szerencsére ezt a folyamatot sikeresen megakadályoztuk, és 
visszanavigáltuk őket a focipályára.
Amikor minden cseh autó befutott, egy jó kis pizza partival folytató-
dott az este. A felnőttek tradicionális kenyérlángossal csillapíthatták éh-
ségüket, meg is jegyezték, hogy ilyet még soha nem ettek, és nagyon 
eltaláltuk az ízlésüket.  Vacsora után közösen meghallgattuk Karell 
Gott-tól a Carneval című örökbecsű slágerét csehül, majd ugyan-
ezt Korda Györgytől (George Korda) magyarul. Az 1968-as csehszlo-
vákiai bevonulásunkról egy szót sem ejtettünk.  Ezek után nehéz lett 
volna tovább fokozni a hangulatot, így hát átkísértük őket Budajenőre, 
a felújított Magtár Szállásra, amit Radics Margó közbenjárásával 
sikerült kibérelni a részükre Budajenő önkormányzatától.  Ezúton is 
nagyon köszönjük kedves Margó!
Elérkezett a torna napja. Szombat, 10:30-tól volt a gyülekező. A csapa-
tok 11:00 órakor felsorakoztak a klubház előtt, és előbb a cseh him-

nuszt, majd a magyar himnuszt dúdoltuk, énekeltük(?) el. 
Jó volt nézni közben a magyar gyerekek arcát, látszott rajtuk, hogy 
most aztán elkapjuk őket, megbosszulva a Marseille-i vereséget!
Előbb az U11-es csapatok játéka kezdődött. Guba Peti (Sifu) edző bá 
irányításával 4-1-re győzedelmeskedtünk. Nem is lehetett volna más 
eredmény, frappáns és elegáns válasz volt Marseille-ért. Bravó Srácok!
A második mérkőzésen az U13-as csapatok mérték össze erejüket. Saj-
nos a cseh csapat nem tudott elegendő játékost nevezni, ezért a mi 
gárdánkból (önként) beállt hozzájuk két magyar fiú. Herb Dani és 
Szederkényi Vili igazi sportemberi erényeket csillogtattak azzal, hogy 
vállalták az ellenfélnél a játékot. Dicséret illeti őket! Mint ahogy di-
cséret illeti a perbáli U13-as csapatot is! Galambos Zsolt (Tubi) edző 
bá legénysége súlyos vereséget mért a cseh csapatra, 12-5-re nyertünk. 
Az eredmény ne tévesszen meg senkit, nem medencében, hanem füvön 
játszottak a srácok. 
A torna után jöhetett az ebéd. Farkas Gábor főszakács olyan pörköltet 
kavargatott össze, (galuskával), hogy egy kanállal sem maradt belőle. 
Ügyes voltál Gabi bá! 
Ebéd után csendespihenő volt a program, hiszen következett a hab a 
tortán, a várva várt esti meccs, a Ferencváros - Újpest derbivel a Grou-
pama Arénában Gál Attila, egyesületünk elnöke, egy csodaszép Sca-
nia buszt intézett nekünk, azzal utaztunk Perbálról a mérkőzésre. 
Köszönjük Attila bá! 
A csehekkel együtt negyvenegy fővel léptünk be a stadionba, méghozzá 
a VIP páholy bronzszektorába. Itt köszönném meg a segítségét Gál 
Robertának, nélküled nem ülhettünk volna ezen a részen! Köszi Ro-
berta néni! Azt még tudni kell, hogy minden cseh vendégünk eredeti 
Fradi sálat kapott ajándékba tőlünk, amit a hűvös estén szívesen a 
nyakukba is kötöttek.
Nemcsak a csehek, de mi is tátottuk a szánkat, telt ház és fantasztikus 
hangulat uralkodott a helyszínen. A Fradi nyert 1-0-ra,  Davide Lan-
zafame akkora gólt rúgott, hogy a nyugdíjasok még mindig ott tapsol-
nak a Groupamában.  A meccs végén azért aggódtam, hogy hogyan tu-
dom a buszhoz visszavinni egyben a csapatot, de hála Istennek, csak 
az öreg Galambos Tubi bácsi veszett el. Gyorsan megtaláltuk, mert 
ott gubbasztott a Fradi Sas szobra alatt. Úgy látszik a nagy madár 
megvédi a kis madarat.
A buszon hazafelé Petr ült mellettem. Csillogó szemmel kérdezte, hogy 
hogyan tudják majd viszonozni ezt a temérdek pozitív élményt, amit 
itt Magyarországon tőlünk kaptak. Jelezte, hogy folyamatosan azon 
gondolkodik, hogy milyen programokat szervezzen Csehországban a 
részünkre, a mi srácainknak.
Vasárnap reggelivel vártuk őket. Farkas Gábor és Rózsavölgyi Laci pre-
zentálta a rántottát, magyaros kolbásszal, terülj asztalkámmal. 
Búcsúzásul lepacsiztunk a gyerekekkel, megölelgettük vadi új cseh ba-
rátainkat és a pálya kapujából integettünk utánuk. 
Azóta több levelet is váltottam Petr barátommal. Jövő év április utolsó 
hétvégéjén várnak bennünket egy hasonló, háromnapos látogatásra. 
Biztosan elmegyünk!
Meggyőződésem, hogy gyermekeink rengeteg pozitív élménnyel gazda-
godtak, nemzetközi szinten is kipróbálhatták magukat, olyan tapasz-
talatokat szerezhettek,  amelyektől teljesebb és boldogabb lehet az éle-
tük. Hiszem, hogy az ilyen rendezvények közelebb viszik egymáshoz a 
különböző népeket és ezen élmények begyűjtését már gyermekkorban el 
kell kezdeni. A sport az egyik legkiválóbb eszköz arra, hogy gyerekeink-
ből egészséges, a világra nyitott felnőttek váljanak.
Bízom benne, hogy legközelebb már nem csak 
néhány magánember támogatásával tudjuk 
megszervezni ezt a remélhetőleg ismétlődő 
rendezvényt, hiszen településünk jó hírneve 
juthat el így a nagyvilágba.
Kura József, Perbál SC
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Én sose voltam híres a drákói 
fegyelmezésről, nálam lehetett nevetgélni. 
Azt szerettem, ha jól éreztük magunkat 
- a gyerekek is meg én is, ezzel együtt 
pedig szépen haladtak mindig a dolgaink. 
Kikényszeríteni különben sem lehet a 
rendet, a fegyelmet.
Az egyik legfontosabb tapasztalatom, hogy 
a dicséret, a pozitív megerősítés mindig 
előre visz. A negatív kritika, büntetés 
csak hátráltatja, visszahúzza a gyerekeket.  
Minél gyengébb képességű egy gyermek, 
annál inkább oda kell figyelni a pozitív 
megerősítésre, hisz neki több erőfeszítést 
kell tennie a fejlődésért.
Vártam a nyugdíjazást, mert az utóbbi 
időben a fizikai állapotom miatt egyre 

inkább megterhelő volt számomra a 
munka. Ugyanakkor sajnálom, hogy véget 
ért ez az időszak az életemben; a lelkem 
ott marad még egy darabig az óvodában. 
Most mindenki irigyel, csak egyelőre 
még én nem magamat.
Nem fogok unatkozni, 
hisz nagy a család: van három unokám 
és anyukám is várta már nagyon, 
hogy többet legyek itthon. 
Sok tervem van, többek között 
szeretnék többet tornázni és más 
szabadidős elfoglaltságokat is találni. 
Az biztos: magamra is 
több időt fogok szánni.

Tóth Anna

a főiskolát Zsámbékon.
A főiskola a látásmódomat formálta, de a 
„szakmát” én Nagykőrösnek köszönhetem, 
ahova szakközépbe jártam. 
Negyven éven át, egészen mostanáig a 
perbáli óvodában dolgoztam és nagyon jól 
éreztem itt magamat. A vezetők közben 
változtak, de elmondhatom, hogy ki 
tudtam teljesedni mint óvónő és 
támogatást kaptam abban, hogy az 
ötleteim megvalósuljanak. 
Rengeteg szeretetet kaptam gyerekektől 
és szülőktől egyaránt. Sokat jelent és jó 
érzéssel tölt el, hogy ha végigmegyek 
az utcán rám köszönnek azok, 
akik az óvodából ismernek.
Gyakran találkozom azokkal a volt 
óvodásaimmal is, 
akiknek már családjuk 
van, és ilyenkor mindig 
arra gondolok, hogy 
nekem már óvodás 
unokáim is vannak. 
A legtöbbjükhöz, az 
időközben felnőttek-
hez is kötődik egy-egy 
emlékem, például, hogy 
„ő kezdte a lábától felfelé 
rajzolni az embert” vagy 
„ő volt az, akit az asztal 
alól kellett előszedni 
reggelizés közben”. 
Az óvodában mindig 
minden változik: nincs 
két egyforma nap, 
nincs két egyforma gyerek. Vannak persze 
visszatérő programok, ünnepségek és néha 
bizony ’le kellett porolnunk’ ezeket a 
megszokásokat. Én igyekeztem 
időről-időre megújulni, de szakmát 
nem akartam váltani soha.
A pályám alatt számos új pedagógiai 
módszerrel is megismerkedtem, ezzel 
együtt úgy gondolom: használhatunk 
bármilyen módszert, mindennek az alapja 
a kölcsönös szeretet. 
Röviden: attól tanulsz, akit szeretsz – 
és ez főleg a kisgyerekekre igaz. 
Fontos tudatosítani magunkban, 
hogy mindenünkkel nevelünk - spontán 
és indirekt módon. 

lévaIné erIKa, vagy ahogyan a 
legtöbben IsMerIK Perbálon 
– erIKa óvó nénI negyven évIg 
dolgozott a PerbálI 
MézesKalács óvodában. 
több generácIó bújt KI Már a 
szárnyaI alól; ahogy nevetve 
fogalMaz – neKI óvodás unoKáI 
Is vannaK. 
noveMberben Ment nyugdíjba és bár 
nagyon Készült a PIhenésre 
- a lelKe Még egy darabIg ott Marad 
az óvodában. 
Pályája Kezdetéről, hIvatásáról és 
Persze a gyereKeKről beszélgettünK. 

„1979 júniusában érettségiztem és 
augusztusban munkába álltam az 
óvodában. Eredetileg úgy volt, hogy 
Budakeszire megyek dolgozni, már 
beadtam a munkakönyvemet is, aztán itt 
Perbálon hirtelen megüresedett egy hely 
és az akkori óvodavezető hívott. 
Én pedig jöttem! 
Akkoriban még nem volt szükség 
felsőfokú végzettségre az óvónői pályán, 
ezért csak amikor gyes-en voltam, akkor 
szereztem diplomát. Az első lányom, 
Rita születése után fogtam bele és mire a 
második lányom, Timi felcseperedett, 
addigra elvégeztem 

„ Mindennek az alapja a szeretet…”
b e M u t a t K o z I K  l é v a I n é  e r I K a  ó v ó n ő

BUDAKESZI 
ÁRUHÁZUNKBA

MUNKATÁRSAKAT 
KERESÜNK!

Jelentkezés és információ:
Telefonon: +36 20 827 1506
e-mail: jelentkezes@tesco.com
web: tesco.hu/karrier
vagy személyesen az Áruházakban

munkatársat keresünk!
Feladata a késztermékek szállításra való elő készítése, 
csomagolása több műszakban, az érkező-kimenő áru kezelése.

Raktáros

Amit kínálunk
Induló munkabér, Cafeteria: bruttó 240 000 Ft
alapbéren felüli műszakpótlék 
munkába járási költségtérítés
folyamatosan fejlődő munkakörnyezet

Amit elvárunk:
önálló, precíz munkavégzés és csapatszellem

A részletes, fényképes önéletrajzzal ellátott pályázatokat, 
a cég címére (2072 Zsámbék Hrsz. 078/2 ) levélben
vagy elektronikusan (herendi.zita@lemmaco.hu) kérjük eljuttatni. 

A munkatárs feladatai közé tartozik többek között 
a fóliatekercselő gép kezelése több műszakban.

Női-férfi gépkezelő 

Szakirányú tevékenységben szerzett szakmai tapasztalat nem szükséges!




